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   پاسخ های جالب مردم به سؤال سفیر آلمان
میشائیل کلورید برشتولد سفیر آلمان در تهران دیروز 
در صفحه توئیتر خود با انتش��ار چند تصویر از اماکن 
دیدنی ایران از کاربران پرسیده بود: امروز، روز جهانی 
گردشگری است. شما به یک سفیر خارجی که در ایران زندگی می کند، 

کجا را پیشنهاد می دهید؟
در حالی که برخی کاربران اماکن گردش��گری را نام برده اند اما برخی 
کاربران دیگر هم پاس��خ های جالبی به این سؤال سفیر آلمان داده اند. 

برخی از این پاسخ ها عبارت است از:
بیمارستان ساسان، ش��اید این سفیر دوست داش��ته باشد مسئولیت 
حمایت هایی را که کش��ورش از ص��دام انجام داد؛ بپذی��رد و این را به 
رئیس��ش که در مورد حمایت ایران از یمنی ه��ای مظلوم بلبل زبونی 

می کند گوشزد کند. 
گوشه ای از آسایشگاه های جانبازان شیمیایی، همونایی که صدام با بمب 

آلمانی ریخت رو سرشون.
سردشت و شلمچه و بازدید از روستاهای شیمیایی شده توسط صدام 
و بازماندگان، راستی جناب س��فیر میدونید کدوم کشور اروپایی گاز 

خردل به صدام فروخت؟
 بروند سردشت ، آنجا حاصل مالیات هایشان را ببینند. بعد بروند تمدن 

بزرگ ایران در اصفهان و شیراز و قزوین و تبریز و... را مشاهده کنند.
 بهتره به بیمارستان هایی سر بزنی که مریض هاش به خاطر نبود دارو که 

شما تحریم کردید دارن زجر می کشن!
درسته سفیر باحالی هستی، مام دوستت داریم ولی یه سر به شهرها و 
روستاهایی بزن که توسط بمب های شیمیایی آلمانی مورد تجاوز صدام 

قرار گرفتند. بعدش برو شمال اصلًا.
به س��فیر آلمان پیش��نهاد میدم بیاد ببریمش آسایش��گاه جانبازان 
ش��یمیایی برای روز جهانی گردش��گری تا ببینه فناوری سلاح های 

شیمیایی که آلمان به عراق فروخت، چه بلایی سر مردم آورد.
سردشت جای قشنگیه! هنوزم آثار شما و هموطنانتون اونجا هست.

........................................................................................................................

   مهم ترین منکر و بزرگ ترین معروفِ جامعه امروز 
جلیل محبی، دبیر ستاد احیای امر به معروف به تازگی در توئیتر نوشت: 
مهم ترین منکر امروز جامعه ما چش��م دوختن به گره گشایی از خارج 
کشور و بزرگ ترین معروف تکیه بر توانمندی های داخلی است، البته 

اگر برخی برچسب جناحی نزنند!
........................................................................................................................

   واکنش عراقچی به محدودیت امریکا برای ظریف
سیدعباس عراقچی معاون سیاسی وزارت امور خارجه 
کش��ورمان در واکنش به عدم اجازه دولت امریکا به 
محمدجواد ظریف برای ملاقات مجید تخت روانچی 
نماینده ایران در س��ازمان ملل متحد یادداشتی در 

صفحه شخصی خود در اینستاگرام منتشر کرد.
وی نوشت: »ان شاءالله مجید به زودی حالش خوب شده و به مسئولیت 
خود بازمی گردد ولی روسیاهی برای دولتی که مسائل انسانی را گروگان 
اهداف سیاسی قرار می دهد، خواهد ماند. قلب، روح و فکر ما پیش مجید 
بوده و دعای خیر همه ما همراهش اس��ت. ان ش��اءالله وی به زودی از 
بیمارستان مرخص شده و پرانرژی، متعهد، پرانگیزه و دوست داشتنی 

به سر مسئولیت خود باز خواهد گشت.«
........................................................................................................................

   دستورالعمل همیشگی برای نیروهای انقلاب
مهدي جهان تیفي فعال سیاسي نوشت: 

رهبر معظم انقلاب در بخشی از دیدار اخیر با اعضای 
مجلس خبرگان فرمودند: اتحاد نیروهای انقلاب بسیار 
مهم است و اختلاف س��لایق افراد با یکدیگر نباید به 

مخالفت و معارضه منجر شود. 
این اظهارات ایشان گرچه یک دستورالعمل همیشگی برای نیروهای 
انقلابی محسوب می شود ولی در میان فعالان سیاسی موضع تلویحی 
ایشان درباره تنش های لفظی و رسانه ای میان افرادی از جبهه انقلاب 
درباره صداو س��یما و عملکرد برخی از اعضای بیت رهبری نیز تعبیر 
شد. درباره این موضع دلسوزانه رهبر معظم انقلاب چند نکته مهم را 

می توان یادآوری کرد.
در نقدها و جوابیه های داده ش��ده درباره برخی اف��راد و اعضای بیت 
رهبری، خواسته یا ناخواس��ته به نوعی شخص رهبر معظم انقلاب در 
بخشی از افکار عمومی و حتی بخشی از جریان انقلابی نیز در معرض 

شبهه و حتی تخریب قرار گرفتند.
با یک سرچ ساده می توان به سادگی صدها مطلب تخریبی علیه شخص 
ایشان با دستاویز این مطالب مشاهده کرد اما رهبری در این باره کاملا 
از حق شخصی خود گذشتند و نشان دادند که دغدغه جریان انقلاب 

را بیشتر از خود دارند.
از موضع رفتار سیاس��ی نیز رهبری بارها در بزنگاه ها و مقاطع مختلف 
نش��ان داده اند که تا چه میزان برایش��ان حفظ وحدت جریان انقلابی 
مهم است ولی در این بزنگاه که به نوعی خود نیز در معرض نقد و حتی 
تخریب خواسته یا ناخواسته در بخشی از افکار عمومی و حتی بخشی 
از جریان انقلابی قرار گرفتند، نش��ان دادند که ب��ه راحتی از خود نیز 

می گذرند تا به وحدت جریان انقلابی لطمه ای نخورد.
اما توصیه وحدت، دقیقا خطاب به همه طرف های دعواست. قدم اول 
برای وحدت هم همان اس��ت که رهبری فرمودند ک��ه دو طرف دعوا 
بدانند و باور داش��ته باش��ند که خود با یکی از نیروهای انقلاب طرف 
هستند نه غیرآن! بنابراین زین پس معیار همان است که گفته شد با 
این تفاوت که جبهه انقلاب نیز از هرچه بگذرد نباید از شکستن وحدت 
نیروهای انقلاب بگذرد و اصرار ب��ه خطا در این باره پس از فرمان ولی 

فقیه، جای چوب خوردن دارد!

رئیس فراکسیون حقوق بشر مجلس:
 شرط امریکا برای عیادت ظریف

 از تخت روانچی کودکانه بود
از  ظری�ف  عی�ادت  ب�رای  امری�کا  گذاش�تن  ش�رط 
تخت روانچی رفت�ار کودکان�ه دولت ترام�پ را نش�ان می دهد.

ابوالفضل ابوترابی عضو کمیس��یون امور داخلی کش��ور و ش��وراها در 
گفت وگو با خانه ملت، با اش��اره به شرط ش��رم آور امریکا برای عیادت 
ظریف از تخت روانچی، اظهار داش��ت: این اقدام بچگانه امریکا نشان 
دهنده استیصال دولت ترامپ است زیرا اکنون در وضعیتی قرار گرفته 
که ملاقات ظریف با یک بیمار در بیمارس��تان های امریکا را منوط به 
آزادی زندانیان امریکایی می کند. رئیس فراکسیون حقوق بشر مجلس 
شورای اسلامی بیان کرد: این شرط امریکا یک گروکشی بچگانه است 
که نشان می دهد دولت امریکا توسط انسان های کوته فکر اداره می شود. 
قطعا رویکرد حاکم بر سیاست های امریکا، این کشور را با بحران های 
بزرگ تری مواجه می کند. وی افزود: طبق اصل 110 قانون اساس��ی، 
تعیین خط مشی در سیاست خارجی از اختیارات مقام معظم رهبری 
است که ایشان نیز مذاکره در هر سطحی با امریکا را ممنوع کرده اند مگر 
اینکه امریکا به برجام بازگردد و در این صورت همانند سایر کشورهای 
1+5 می تواند در میز مذاکره با ایران حضور داشته باشد. ابوترابی با بیان 
اینکه اگر امریکایی ها تحریم های ضد ایرانی را لغو کنند، می توانند به 
1+5 بازگردند، گفت: همه قوا و نیروهای جمهوری اسلامی ایران باید از 

خط مشی تعیین شده مقام معظم رهبری تبعیت کنند.

محمد  اسماعیلی
   گزارش

برخ�ورد اروپایي ها  ب�ا دولت ای�ران در 1- عمل 
به تعهدات برجامي و تهدید به خ�روج از توافق 
هسته اي و2- متهم کردن ایران به منهدم کردن 
بخشي از تاسیس�ات نفتي عربس�تان سعودي، 
ی�ادآور نگ�رش و رویک�رد کش�ورهاي غرب�ي 
قبل از پی�روزي انقلاب ب�ا جامعه ایراني اس�ت.
در حالي که رفتار رئیس جمهور کش��ورمان در سفر 
به نیویورک به ویژه در دیدار با جانسون نخست وزیر 
انگلیس حواشي فراواني را به همراه داشت، سه کشور 
فرانسه، آلمان و انگلیس ضمن متهم کردن ایران به 
دست داش��تن در حمله موشکي به تاسیسات نفتي 
عربس��تان، طرف ایراني را متهم کردند چنانچه گام 
چهارم خود در جهت تعدیل تعهدات هس��ته اي را 

بردارد، از برجام خارج خواهند شد!
در همین زمینه روزنامه گاردین در گزارشی نوشت 
که اتحادیه اروپا به  طور خصوصی به ایران هش��دار 
داد که اگر تهران گام های بیشتری در نقض برجام 
بردارد، مجبور خواهد شد خروج از برجام را در ماه 
نوامبر آغاز کند. ساعتی پیش از انتشار خبر هشدار 
اتحادیه اروپا، آژانس بین المللی انرژی اتمی اعلام 
کرد ایران با غنی سازی اورانیوم با سانتریفیوژهای 
پیشرفته  و برنامه ریزی برای نصب تعداد بیشتری 
از این سانتریفیوژها نسبت به آنچه پیش تر تعیین 
کرده بود، دوب��اره توافق هس��ته  ای برجام را نقض 

کرده است.
    همپوشاني اروپا با اهداف راهبردي امریکا

بعد از اجراي برجام نیز اروپای��ي ها تلاش کردند 
همانند س��ال هاي متمادي قبل از برجام، به افکار 
عمومي ایران مس��ائل مهم��ي را دیکت��ه کنند از 
جمله اینکه پیش��رفت بدون کمک و مس��اعدت 
غرب در داخل ایران قابلیت اجرایي ش��دن ندارد 
و چنانچه ایران همچنان بر رفتار و سیاس��ت هاي 
خود در عرصه منطقه اي و جهاني ادامه دهد و در 
حیطه انقلابي گري گام بردارد، معیش��ت مردم به 
خطر افتاده و جامعه با مشکلات گسترده اقتصادي 

مواجه خواهد شد.
این همان دوقطبي س��ازي جریان غرب زده داخلي 
است که طي حداقل شش س��ال اخیر تلاش کرده 
اس��ت به افکار عمومي این ب��اور را غال��ب کند که 

پافش��اري روي مفاهیم انقلابي نه تنها سفره آنها را 
کوچک تر خواهد کرد بلکه تمامیت ارضي کشور را 

نیز در معرض حمله نظامي قرار خواهد داد.
رهبر معظم انقلاب اسلامي نیز در دیدار هفته اخیر 
خود با اعضاي مجلس خبرگان رهبري با اش��اره به 
همین مسئله مي فرمایند:» یکی از نکات دیگری که 
تلاش می شود اذهان و ادِراک مردم و مسئولان را از آن 
منحرف کنند، موضوع پایبندی به شعارهای انقلاب 
اس��ت و اخیراً نیز برخی مقامات اروپایی گفته بودند 
ایران باید دست از شعارهای انقلابی بردارد.« معظم 
له علت بیان و القای چنین مطالبی را ترس و واهمه 
امریکا و اروپایی ها از شعارهای انقلاب و راه سومی که 

انقلاب اسلامی به وجود آورده است، دانستند و تأکید 
کردند: »علاج مسائل و مشکلات کشور پافشاری بر 
شعارها و راه انقلابی اس��ت ... اروپایی ها در ظاهر به 
عنوان میانجی وارد می شوند و حرف های طولانی هم 

می زنند اما همه آنها پوچ است.«
آنچه در این میان مهم مي نماید این مس��ئله است 
که کش��ورهاي غربي اعم از اروپا و امریکا همواره 
تلاش کرده اند با اتخاذ سیاس��ت هاي خود، جامعه 
ایراني را علیه حاکمیت سیاس��ي ق��رار دهند و با 
القاي ناامیدي و یأس در کش��ور نس��بت به آینده 
کشور، زمینه شورش هاي اجتماعي و اقتصادي را 
فراهم کنند، شبیه سیاست هایي که این کشورها 

در سال گذشته اتخاذ کردند و با اعمال تحریم هاي 
گسترده اقتصادي و تهدید به حمله نظامي، تلاش 
کردند تا مردم را به بهانه مشکلات اقتصادي به کف 

خیابان ها بیاورند.
    اروپا ناقض برجام

اروپایي ها امروز بعد از گذشت چهار سال از روز اجراي 
برجام هیچ ک��دام از تعهدات خود من��درج در متن 
توافق هسته اي را اجرایي نکرده اند و طي هفته اخیر 
با رویکرد گس��تاخانه و توهین آمیز تهدید به خروج 

خود از توافقنامه هسته اي کرده اند!
رهبر معظم انقلاب اسلامي نیز با اشاره به عملکرد 
اروپایی ها بعد از توافق هسته ای و عمل نکردن به 

وعده ها و همچنین نحوه عملکرد اروپا بعد از خروج 
امریکا از برجام و اعمال ظالمانه تحریم های ثانویه 
افزودند: اروپایی ها به رغم وعده های خود، عملًا به 
تحریم ه��ای امریکا پایبند ماندن��د و هیچ اقدامی 
انجام ندادند و از این پس هم بعید است کاری برای 
جمهوری اسلامی انجام دهند، بنابراین باید به کلی 
از اروپایی ها قطع امید کرد. رهبر انقلاب اسلامی 
خاطرنش��ان کردند: رفت و آمد و بس��تن قرارداد 
اش��کالی ندارد اما مطلقاً نباید به آنها امید داشت 

و اعتماد کرد.
ایشان با اشاره به عمل نکردن اروپایی ها به تعهدات 
یازده گانه خود افزودند: هم��ان افرادی که مذاکره 
کردند، اکنون می گوین��د اروپایی ها به هیچ یک از 
تعهدات خود عمل نکرده اند و این موضوع، قوی ترین 
دلیل بر این است که در هیچ مسئله ای نباید به آنها 
اعتماد کرد.  آنچه مبرهن است این مسئله است که 
اروپایي ها همانند امریکا تص��ور مي کنند تهدید و 
تحریم مي تواند رفتار ط��رف ایراني را تغییر دهد و 
تنها ابزار موثر و کارآم��دي که مانع از رفتار انقلابي 
و عقلاني با زیاده خواهي هاي کشورهاي غربي است 
همین گستاخي هاست و بر همین اساس است که 
نه تنها از اردیبهشت ماه سال گذشته تاکنون اقدامي 
در جه��ت حفظ مناف��ع جمهوري اس��لامي ایران 
صورت نداده اند بلکه خواهان امتیازگیري بیشتر از 

طرف ایراني نیز هستند.
به بیان بهت��ر اروپایي ها نیز معتقدن��د طرف ایراني 
خواهان حفظ برج��ام به هر قیمتي اس��ت و بر پایه 
چنین تفکري هر طور که دلخواه آنهاست رفتار کرده 
و برخي از اقدامات نمایشي طرف ایراني را باور نداشته 
و تنها عامل چنی��ن اقداماتي را راضي نگه داش��تن 
افکار عمومي داخلي ایران تلقي مي کنند و تامادامي 
که اقدمات اساس��ي و موثر جاي خود را به اقدامات 
نمایشي در جهت تامین منافع ملي ندهد و همچنین 
تغییر باورهاي کشورهاي غربي صورت نگیرد، باید 
رفتارهاي توهین آمیز و گستاخانه اروپایي ها را تحمل 
کرد و پذیرفت که آنها علاوه ب��ر نقض برجام و عدم 
اجراي تعهدات خود طرف ایراني را ملزم به پذیرش 
خواسته هاي گس��ترده و غیرعقلاني خود در زمینه 

موشکي و منطقه اي هم بدانند.

زنگ پایان اعتماد پایدار به اروپا
 اروپایي ها امروز بعد از گذشت 4 سال از روز اجراي برجام هیچ کدام از تعهدات خود مندرج در متن توافق هسته اي را اجرایي نکرده اند 

و طي هفته اخیر با رویکرد گستاخانه و توهین آمیز تهدید به خروج خود از توافقنامه هسته اي کرده اند!

در ماه ه�ای پایان�ی مجل�س دهم انتق�ادات ب�ه عملکرد 
فراکس�یون امید ب�ه خاط�ر ناکارآم�دی افزای�ش یافته 
اس�ت. اص�لاح طلب�ان از عملک�رد فراکس�یون خ�ود 
ناراض�ی هس�تند. ح�الا یک�ی از اعض�ای فراکس�یون 
امی�د می گوی�د برخ�ی از ای�ن انتق�ادات وارد اس�ت.

شکور پورحسین شقلان نماینده مردم پارس آباد در گفت و گو 
با راه دانا با اشاره به عملکرد فراکسیون امید در دهمین مجلس 
شورای اس��لامی اظهار داش��ت: صحبت در خصوص عملکرد 
فراکسیون امید یک مقدار س��خت و پیچیده است، یعنی باید 
هم عملکرد فردی اعضای فراکسیون امید و هم عملکرد جمعی 

و کلی فراکسیون امید را مورد بررسی قرار داد.
   گزارش عملکرد فراکسیون امید در مجلس همچنان 

مشخص نیست
وی تصریح کرد: همه فراکس��یون های حاضر در مجلس باید 
عملکرد خودشان را طی سه س��ال و اندی که از عمر مجلس 
دهم گذش��ته به مردم گزارش دهند ولی تا الان عملکرد آنها 
منتشر نشده اس��ت؛ یک بخش��ی از فعالیت های فراکسیون 
امید که وابس��ته به اصلاح طلبان هس��تند را بای��د در داخل 
صحن مجلس و در خصوص ارائه لوایح و طرح ها بررسی کرد 
و همچنین باید آمار و ارقام مجلس را دید که این فراکسیون 
چگونه عمل کرده اس��ت. عضو کمیس��یون اجتماعی خاطر 
نشان کرد: رویکرد اصلاحات در اظهار نظرهای کلی و بیانیه ها 
را باید در جریان های سیاسی جامعه بررسی کنیم تا دید که 

فراکسیون امید چه مواردی را مطرح کرده است.
پوحسین شقلان اذعان داشت: معتقدم به دلیل وضعیت خاص 
کشور در این چهار س��ال، کلیت مجلس معمولاً در طرح ها و 
لوایح که یک کار مشترکی است، به خوبی عمل نکرده است. در 
خصوص عملکرد فراکسیون امید نیز با توجه به میثاق نامه ای 
که در ابتدا ارائه کرده است، باید گفت که اظهار نظر در این باره 

شاید به مذاق جریان این فراکسیون خوش نیاید.
    مشکل بیکاری تقصیر مجلس نیست

وی اذعان داش��ت: در حوزه بی��کاری که یک��ی از مهم ترین 
بحران های پیش روی کش��ور است و یک مس��ئله فرابخشی 
محسوب می شود باید گفت نمی توان این مشکل را بر گردن 

یک نهاد خاص مثل مجلس انداخت.
نماینده مردم پارس آباد در مجلس در خصوص اقدامات مجلس 

در مقابله با معضل بیکاری گفت: 1/5میلیارد دلار از صندوق 
توسعه ملی و 6هزار میلیارد تومان هم از طریق بانک های عامل 
به استان ها تزریق شد که الان هم در حال انجام است که کار 
مشترک بین فراکس��یون های مجلس است و نمی توان گفت 

نتیجه کار فراکسیون خاصی است.
پورحس��ین ش��قلان ادامه داد: مجل��س در کلی��ت برخی از 
دغدغه های کشور را شناس��ایی و بالطبع با یک اقدام جمعی 

نسبت به رفع مشکلات آن اقدام می کند.
    انتقادات به فراکسیون امید 

در برخی از بخش ها درست است
وی در خص��وص انتقاد برخ��ی از تئوریس��ین های اصلاحات 
از فراکس��یون امید اظهار داش��ت:  از نظر من این انتقادات در 
بخش هایی می تواند درست باشد، تصور می کنم فراکسیون امید 

می توانست با یک شناسنامه رسمی، بهتر از این عمل کند.
عضو لیس��ت ائتلاف فراگیر اصلاح طلبان گفت: برای بررسی 
عملکرد فراکس��یون امید بای��د برگردیم عقب ت��ر؛ در زمان 
انتخابات دوره دهم به دلیل ش��رایط خاص کش��ور در برخی 
از حوزه ها چون دولت حاکم دول��ت اصلاحات بود، از برخی از 
نامزدهای انتخاباتی در لیست خودش اس��تفاده کرد و نهایتاً 

ممکن بود اینها پیروز انتخابات شوند.
پورحس��ین ش��قلان افزود: زمانی که اعضای فراکسیون امید 
به مجلس آمدند با هویت شناس��نامه دار وارد نشدند و خیلی 
به مقام نامه ش��ان پایبند نبودند، در حقیقت فراکسیون امید 

می توانس��ت جهت تحقق وعده هایی که داده بود جلس��ات 
منسجم، برنامه های توانمند و متشکل برگزار کند. من تصورم 
این بود این فراکس��یون می توانس��ت با برنامه بهتری با ارائه 

راهکارهای مناسب تر اقدام کند.
     تعامل فراکسیون امید با دولت کمرنگ بود

وی با بیان اینکه فراکس��یون امید مدعی جریان اصلاح طلبی 
است، اذعان کرد: این فراکسیون باید برخی از مشکلات کشور 
را با توجه به هم مسلک بودنش با دولت حل می کرد ولی خیلی 

جاها بین دولت و فراکسیون امید اختلاف بود.
نماینده مردم پارس آباد در مجلس خاطر نشان کرد: فراکسیون 
امید به عنوان یک فراکس��یون قدرتمند باید می توانست در 
خیلی از چالش ها و بحران های کشور مداخله کند و با دولت 
برای حل این مش��کلات تعامل جدی داش��ته باشد، ولی این 

تعامل کمرنگ بود.
پورحسین ش��قلان در پاس��خ به این س��وال که آیا مردم در 
انتخابات یازدهمین دوره مجلس باز هم به فراکس��یون امید 
اعتماد خواهند کرد، چون اعتماد مردم نس��بت به فراکسیون 
امید از دس��ت رفته اس��ت، گفت: به نظر نمی رس��د مردم در 

انتخابات آتی به این فراکسیون اعتماد کنند.
وی در پایان گفت: انتخابات یک مقوله پیچیده ای است که یک 
بخشی از آن در تهران برگزار می شود و یک رقابت جدی بین 
جریان اصلاح طلبی و اصولگرایی را شاهد خواهیم بود، اما در 

شهرستان ها شرایط متفاوت خواهد بود.

روایت اختلافات نمایندگان اصلاح طلب مجلس با دولت

اعتماد مردم به فراکسیون امید از دست رفته است

احزاب

فرمانده کل ارتش خبر داد
 آمادگی ارتش برای خدمت رسانی 

و تأمین امنیت زائران
فرمان�ده کل ارتش از اختصاص قس�متی از 
نیروها برای خدمت رسانی به زائران خبر داد.

امیر سرلش��کر عبدالرحیم موس��وی فرمانده 
کل ارتش در حاش��یه مراس��م یادواره شهدای 
شهرستان پیشوا در گفت وگو با فارس در مورد 
تامین امنیت زائران اربعین اظهار کرد: آنچه به 
ارتش در تامین امنیت مرزها مربوط می ش��ود 
تامین امنیت مرزهای غربی است و همانطور که می بینید با این همه اتفاقی 
که در سال های اخیر برای همسایه های غربی ما رخ داد، ارتش امنیت مرزهای 

غربی را به طور کامل حفظ کرد.
وی افزود: برای آرامش و امنیت بیش��تر مردم نیز در ایام خاص مانند اربعین 
نیروهای ما در مرز های غربی تقویت می شوند و قسمتی از نیروهای ارتش به 

زائران خدمت رسانی می کنند.
سرلشکر موسوی تصریح کرد: تأمین امنیت آن سوی مرز وظیفه ما نیست و 
وظیفه کشور عراق می باشد و نیروهای عراقی تعهد داده اند که امنیت زائران 
اربعین را برقرار کنند و اگر نیازی به کمک ما داش��ته باشند ما آماده ایم به 

آنها کمک کنیم.

ایران در ط�رح صل�ح هرمز تاکی�د کرده که م�ا تضمی�ن کننده صل�ح خواهیم 
بود زیرا از زمان�ی که پای خارجی ها به منطقه باز ش�د، ش�اهد ناامنی هس�تیم.
محمدجواد جمالی نوبندگانی نایب رئیس کمیس��یون امنیت ملی مجل��س در گفت وگو با 
خانه ملت، با اشاره به موضوع »صلح هرمز«، گفت: برخی کشورهای حوزه خلیج فارس بعد از 
فروپاشی عثمانی توسط بریتانیای کبیر به وجود آمدند، بنابراین همان سیاست انگلیسی ها 
را دنبال می کنند. این کشورها اگر بخواهند هم نمی توانند خارج از توصیه انگلیسی ها و حتی 
رژیم صهیونیستی عمل کنند. بحرین یکی از این کشورهاست، وزیر خارجه بحرین از بمباران 
صهیونیس��ت ها علیه عراق و س��وریه حمایت می کند لذا نمی توان توقع اجماع با طرح صلح 
داشت. وی با بیان اینکه عربستان نیز از کشورهایی است که بدون اجازه امریکا کاری نخواهد 
کرد، افزود: موجودیت این کشورها وابسته به انگلستان و امریکا و حتی رژیم صهیونیستی است. 
ایران با وجود این شرایط باید به دنیا نشان دهد که طرح صلح دارد و دنبال تحقق صلح و امنیت 

در مقابل ائتلاف ضدامنیتی و ایرانی امریکایی ها و صهیونیست هاست.
نماینده مردم فسا در مجلس ادامه داد: ایران به عنوان قدرتمندترین کشور منطقه در این طرح 
تاکید کرده که ما تضمین کننده صلح خواهیم بود زیرا از زمانی که پای خارجی ها به منطقه باز 
شد شاهد ناامنی هستیم. ایران به کویت در جنگ عراق کمک کرد، در دوره ای به قطر کمک کرد 
و حتی با عراق به  رغم جنگ تحمیلی هشت ساله ارتباط خوبی دارد. ایران ثابت کرده که هرگاه 

دست دوستی به سوی کشوری دراز کرده به عهد خود پایبند بوده است.

نایب رئیس کمیسیون امنیت ملی:

 ایران امنیت منطقه را 
در صورت اجماع کشورها تضمین می کند

قان�ون انتخابات ما ناقص اس�ت مانند ح�وزه تبلیغ�ات و هزینه ه�ای انتخاباتی که به 
نوعی س�اکت اس�ت و می خواهیم مجلس ه�ر چه زودت�ر در این خص�وص عمل کند.

به گزارش فارس، عباسعلی کدخدایی سخنگوی شورای نگهبان در نشست خبری خود درباره هیئت 
مرکزی نظارت بر انتخابات گزارش��ی ارائه کرد و گفت: در حوزه انتخابات، هیئت مرکزی نظارت 
تشکیل شد که مرتب یک شنبه ها جلسه داریم و تاکنون اعضای هیئت های نظارت استانی مشخص 
شده و درصدد تعیین اعضای هیئت نظارت شهرستان ها هستیم. وی بر همین اساس اضافه کرد: 
قانون انتخابات ما ناقص و حداقلی اس��ت مانند حوزه تبلیغات و هزینه های انتخاباتی که به نوعی 
ساکت است و نیازمند قانون جامع هستیم که متاسفانه هر چه تلاش کردیم دستمان خالی است 
لذا می خواهیم مجلس هر چه زودتر در این خصوص عمل کند. سخنگوی شورای نگهبان در پاسخ 
به سوالی درباره شفافیت دستگاه های کشور گفت: شفافیت نظر خوبی است و ما هم در این زمینه 
پیشگام هستیم. مشروح مذاکرات شورای نگهبان در حوزه قوانین در سایت ماست البته چون مفصل 

بوده زمان می برد که همه آن منتشر شود اما تیم های مختلفی مشغول هستند.
برای ش��فافیت در حوزه انتخابات هم منع قانونی داریم اما اگر قانون برای ما تکلیفی داشت ما 
استقبال کرده و احترام می گذاریم. وی در ادامه سخنانش در پاسخ به سوالی درباره تاثیر بررسی 
صلاحیت ها در صورت احراز در میان بودن پول های کثیف گفت: اختیارات شورای نگهبان فقط 
بررسی صلاحیت است و از نهادهای مذکور استعلام می گیرد، حال اگر صحت آن مورد تایید قرار 

بگیرد که پول های کثیف در کار بوده حتماً در بررسی صلاحیت ها تاثیرگذار خواهد بود.

سخنگوی شورای نگهبان:

  قانون در مورد هزینه های انتخاباتی
 ساکت است

   کوتاه


